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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

Poř. číslo zápisu:  6 

Datum zasedání:  04. 03. 2015 

Přítomni:  Cibuľová, Dziadková, Franěk, Chmielová, Chobotová, Klepková 

Vodová, Koštuříková, Kuric, Macura, Šeligová, Šimáková, Verner 

Omluveni:  Buryová 

Hosté:   Řihák 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Volba místopředsedy AS SU OPF 

3. Doplňovací volby do studentské komory AS SU za OPF  

4. Různé 

 

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Předsedkyně senátu přivítala přítomné a zahájila zasedání AS SU OPF. V úvodu sdělila, že 

fakultní senát má nového člena – Ing. Markétu Šeligovou, která zaujala místo Ing. Radima 

Řiháka. Ing. Šeligová bude rovněž členkou Komise pro studijní a sociální záležitosti 

(k tomuto dotyčná vyjádřila souhlasné stanovisko).  

Poté předsedkyně senátu seznámila přítomné s programem zasedání. Členové senátu 

s navrženým programem vyslovili souhlas. 

 

Hlasování:  

Pro:  12  Proti: 0   Zdrželi se:  0   

 

2. Volba místopředsedy AS SU OPF 

 

Předsedkyně AS SU OPF seznámila senátory se vzniklou situací. Vyjádřila veliké zklamání 

nad vývojem posledních dní. Dnes již bývalý místopředseda AS SU OPF dne 23. února 2015 

osobně na ÚDS převzal rozhodnutí o povolení přerušení studia. 25. února bylo zasedání AS 

SU OPF, kde nic neoznámil. 26. února se sešel se studentskou komorou AS SU OPF, kde je 

informoval o tom, že ke konci února pozbývá statutu studenta, čímž mu skončí mandát v AS 

SU OPF i v AS SU. V pátek 27. 2. v 10:31 mailem kontaktoval předsedkyni AS SU OPF 

s žádostí o schůzku v pátek 27. 2. kolem poledne nebo příští týden ve středu či ve čtvrtek. 

Předsedkyně AS SU OPF souhlasila se schůzkou ve středu 4. 3. v 7:40 ráno, tedy v termínu, 

kdy už Ing. Řihák nebude senátorem AS SU OPF. I přesto však Ing. Řihák o této důležité 

skutečnosti předsedkyni neinformoval. Doc. Klepková Vodová následně tuto informaci 

obdržela od vedoucího ÚDS prof. Skokana a předsedy AS SU dr. Slováčka, proto v pondělí 

svolala mimořádné zasedání AS SU OPF na středu 4. 3. Teprve v reakci na to Ing. Řihák 

poslal předsedkyni AS SU OPF sms zprávu s tím, že již to patrně ví, a ostatním senátorům 

poslal mail, ve kterém tuto skutečnost oznámil.  
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Pozbytím statutu studenta Ing. Řihákovi tedy skončil jak mandát v AS SU OPF, tak i v AS 

SU. Pro AS SU OPF jsou k dispozici náhradníci, v případě AS SU je však nutné vypsat 

doplňující volby. Již na minulém zasedání AS SU OPF mohla a měla tato informace zaznít. 

Nebo by bývalo bylo vhodné o této situaci informovat alespoň předsedkyni AS SU OPF. 

Takto neférové jednání poškozuje zájmy fakulty, mimo jiné například  

i tím, že v AS SU se bude velice brzy jednat o rozpočtu Slezské univerzity v Opavě a při takto 

důležitém jednání by naše fakulta v AS SU rozhodně měla mít obsazeny všechny mandáty. 

Předsedkyně senátu senátorům připomenula, že mají-li jako senátoři pravomoc 

rozhodovat o určitých věcech, měla by tato pravomoc jít ruku v ruce s větší 

zodpovědností. Je třeba domýšlet důsledky konkrétních rozhodnutí a vždy mít na 

paměti, co to znamená pro AS SU OPF i pro fakultu jako celek. Předsedkyně senátu 

dále vyjádřila naději, že i ostatní členové senátu vnímají takové chování jako 

nepřijatelné a že souhlasí s tím, že takto spolu opravdu nebudou jednat.    
Ing. Řihák požádal, aby se mohl k uvedenému vyjádřit. Vysvětlil, že do poloviny měsíce 

února zvažoval svou situaci vzhledem ke členství v obou senátech a s ohledem jistým 

zdravotním komplikacím. Celou věc přitom debatoval s tehdejším kandidátem na funkci 

děkana prof. Stavárkem i s tehdejším děkanem doc. Tulejou a zvažoval dopad svého jednání -  

přerušení studia.  Zvláště pak zvažoval, jak přerušení studia načasovat.  Řídil se přitom SZŘ 

SU OPF pro doktorské studium, který připouští přerušení studia buďto na začátku semestru 

nebo v odůvodněných případech k jinému datu/prvnímu dni v měsíci. Dne 26. 2. 2015 

oznámil své rozhodnutí členům studentské komory a následně plánoval totéž oznámit 

předsedkyni AS SU OPF. Ing. Řihák připustil, že tuto časovou chronologii nezvolil úplně 

správně. Ing. Řihák měl v úmyslu setkat se se senátory na mimořádném zasedání počátkem 

měsíce března, aby vyjádřil, že má stále zájem na věcech budoucích, a to nejen pokud se 

jedná o OPF, ale také má zájem se setkat s předsednictvím AS SU a Studentskou komorou AS 

SU. V zásadě se chtěl Ing. Řihák vyhnout spekulacím, proč přerušil studium k tomu či onomu 

datu.  

Předsedkyně AS vyjádření Ing. Řiháka komentovala. Dle jejích informací mu prof. Stavárek 

doporučil, aby studium přerušil co nejdříve a informoval o tom senátory. Ing. Řihák mohl 

např. oznámit senátorům svůj úmysl bez dalšího šíření a zveřejnění této informace.  

Dále se o slovo přihlásila dr. Koštuříková. Prohlásila, že záměr Ing. Řiháka respektuje včetně 

důvodů, které jej k němu vedly. Měl však především jednat zavčasu se senátory jako se svými 

partnery, aby se domluvili ku prospěchu celku i ku prospěchu jeho samého. Dr. Koštuříková 

považuje svolání mimořádného zasedání senátu za zbytečnou zátěž pro všechny zúčastněné 

vzhledem k jejich pracovním povinnostem, když mají zájem především na tom odvádět 

kvalitní práci. V té souvislosti dále dr. Koštuříková připomněla, že náhradnice v senátu Ing. 

Šeligová má na dobu zasedání AS naplánovanou výuku. V době před začátkem období výuky 

by se tato okolnost dala ošetřit vyblokováním výuky náhradníka na funkci člena senátu.  

Ing. Řihák konstatoval, že obecně mandát senátorovi zaniká k jistému datu z důvodu 

přerušení studia automaticky na základě data přerušení. Ing. Řihák vyjádřil přesvědčení, že 

komplikace s rozvrhem nové senátorky (Ing. Šeligové), která má výuku v době konání 

středečních zasedání AS SU OPF, bude v součinnosti s ÚIT (Ing. Valentiny) zdárně vyřešena.  

Rovněž svolání mimořádného zasedání senátu neshledává za zásadní problém.  

Rovněž dr. Chobotovou překvapilo, že ačkoliv předsedkyně senátu na jednání dne  

28. 1. 2015 požadovala po členech komisí a obou komor, aby ji informovali o plánovaných 

schůzkách, z nichž některých se sama chtěla zúčastnit, Ing. Řihák ji přesto neinformoval  

o plánované schůzce se členy Studentské komory. Ing. Řihák vysvětlil, že se jednalo  

o neformální setkání se studentskými zástupci AS SU OPF, nejednalo se o jednání pracovních 

komisí. Opět však připustil, že schůzka se studenty a s předsedkyní senátu mohla být 

v obráceném sledu.  
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Dr. Koštuříková zdůraznila, že na jednání AS dne 25. 2. 2015 byl senátory Ing. Řihák 

dotázán, zda nemá nějaký příspěvek do bodu „Různé“ a byl upozorněn, že příští řádné 

zasedání se bude konat až za měsíc. Ing. Šimáková dodala, že kdyby v té době Ing. Řihák 

oznámil, že přerušil doktorské studium, podnikly by se již na tomto zasedání potřebné kroky. 

Ing. Řihák podotkl, že tento postup nepovažoval za nejšťastnější; nebylo by to vhodné 

s ohledem na právě proběhnuvší volbu děkana.  

Většina přítomných se shodla na tom, že Ing. Řihák měl právo přerušit studium k jakémukoliv 

datu, ale měl členy AS SU OPF o takto zásadní věci včas informovat.  

Přes výše uvedené výhrady předsedkyně senátu poděkovala Ing. Řihákovi za jeho aktivní 

příkladnou práci odvedenou v AS SU OPF i v AS SU, která je neoddiskutovatelná.  

 

Poté vyzvala předsedkyně senátu přítomné k podání návrhů kandidátů na místopředsedu AS 

SU OPF. Petra Chmielová navrhla na funkci místopředsedkyně AS SU OPF Ing. Janu 

Šimákovou, která s kandidaturou vyslovila souhlas. Žádný jiný kandidát nebyl navržen. 

 

Následně vyzvala doc. Klepková Vodová přítomné k podání návrhů na členy volební komise 

pro volbu místopředsedy AS SU OPF. Byli navrženi senátoři Ing. Verner (navrhuje Ing. 

Koštuříková), Ing. Šeligová (navrhuje Ing. Verner) a Ing. Macura (navrhuje Ing. Verner), 

kteří s návrhem vyslovili souhlas. Poté vyzvala předsedkyně AS SU OPF přítomné 

k hlasování. 

 

Hlasování o členech volební komise: 

Ing. Tomáš Verner   Pro: 11  Proti: 0  Zdržel se: 1 

Ing. Markéta Šeligová  Pro: 11  Proti: 0  Zdržel se: 1 

Ing. Lukáš Macura    Pro: 11  Proti: 0  Zdržel se: 1 

 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje volební komisi pro volbu místopředsedy AS SU OPF ve složení: Ing. Tomáš Verner, 

Ing. Markéta Šeligová, Ing. Lukáš Macura. 

 

Následně vyhlásila předsedkyně senátu 15 min. přestávku, během níž volební komise 

připravila potřebné náležitosti.  

 

Volební komise se odebrala k jednání a zvolila svého předsedu, kterým se stal Ing. Verner.  

Ten informoval senátory o postupu hlasování a vyzval jednotlivé členy k hlasování. Senátoři 

obdrželi hlasovací lístek s jedním jménem a číslem. Hlasování probíhalo zakroužkováním 

čísla, popř. mohli senátoři lístek ponechat nevyplněný, pokud se chtěli zdržet hlasování.    

Po provedené volbě se následně volební komise odebrala ke zpracování výsledků voleb 

a informovala přítomné o výsledku provedené volby. 

 

Hlasování o místopředsedovi AS SU OPF: 

 

Ing. Jana Šimáková   Pro:   12 Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

zvolil za místopředsedu AS SU OPF na funkční období 2015 - 2018 Ing. Janu Šimákovou. 
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3. Doplňovací volby do studentské komory AS SU za OPF 

 

Předsedkyně AS SU OPF informovala senátory o tom, že předseda AS SU Mgr. Petr 

Slováček, Ph.D. požádal o zajištění doplňovacích voleb do studentské komory AS SU  

za OPF. Je více než vhodné zajistit volby tak, aby se povedlo proces voleb ukončit co 

nejdříve, samozřejmě v souladu s platnými předpisy, jelikož se v AS SU bude jednat o 

rozpočtu Slezské univerzity. Předsedkyně senátu vyzvala přítomné k podání návrhů na členy 

volební komise.  

Byli navrženi senátoři Ing. Verner (navrhuje dr. Franěk), Bc. Cibuľová (navrhuje Ing. 

Šimáková) a Ing. Kuric (navrhuje dr. Koštuříková), kteří s návrhem vyslovili souhlas. Poté 

vyzvala předsedkyně AS SU OPF přítomné k hlasování. 

 

Hlasování o členech volební komise: 

Ing. Verner    Pro: 10  Proti: 0  Zdržel se: 1 

Bc. Cibuľová    Pro: 10  Proti: 0  Zdržel se: 1 

Ing. Kuric     Pro: 11  Proti: 0  Zdržel se: 0 

Hlasování proběhlo v nepřítomnosti Ing. Kurice.  

 

Předsedkyně senátu vyzvala členy volební komise, aby se co nejdříve sešli za účelem volby 

předsedy komise a stanovení harmonogramu voleb.  

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

zvolil volební komisi pro organizaci a zajištění průběhu doplňovacích voleb do studentské 

komory AS SU za OPF ve složení: Ing. Tomáš Verner, Bc. Zuzana Cibuľová, Ing. Miroslav 

Kuric. 

 

 

4. Různé 

 

Ing. Macura jako předseda volební komise pro volbu kandidáta na funkci děkana SU OPF 

informoval přítomné senátory, že obdržel stížnost od zaměstnankyně SU OPF na regulérnost 

voleb. Volební komise v souladu s Volebním a jednacím řádem vyhodnotila tuto stížnost jako 

neopodstatněnou a v tomto smyslu odpoví stěžovatelce. Ing. Šimáková konstatovala, že doba 

pro podání eventuálních stížností proti průběhu voleb (3 pracovní dny) uplynula, a tudíž jsou 

volby na funkci děkana SU OPF oficiálně ukončeny. 

Ing. Řihák v krátkosti informoval o proběhnuvším zasedání Legislativní komise RVŠ 

jednající o podzákonném předpisu k novele zákona o vysokých školách – tzv. vyhlášce 

o akreditacích. Stejně tak podal informaci o tom, že 10. 3. budou jednání LK RVŠ 

pokračovat. Závěrem upozornil na opodstatněnost přítomnosti na jednáních zástupců také 

„regionálních“ univerzit, jelikož v mnoha případech se navrhované změny budou týkat právě 

těchto, a to ne nevýznamně. 

 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční 25. 3. 2015 v 13:00 hod. v místnosti A 308. 

 

Za správnost:  

doc. Ing. Pavla Klepková Vodová, Ph.D.  

 

Zapsala:  

Mgr. Dagmar Sohrová 
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Usnesení ze zasedání AS SU OPF ze dne 04. 03. 2015 

 
1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty  

v Karviné schvaluje volební komisi pro volbu místopředsedy AS SU OPF ve složení: 

Ing. Tomáš Verner, Ing. Markéta Šeligová, Ing. Lukáš Macura. 

 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty  

v Karviné zvolil za místopředsedu AS SU OPF na funkční období 2015 - 2018  

Ing. Janu Šimákovou. 

 

3. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty  

v Karviné zvolil volební komisi pro organizaci a zajištění průběhu doplňovacích voleb 

do studentské komory AS SU za OPF ve složení: Ing. Tomáš Verner, Bc. Zuzana 

Cibuľová, Ing. Miroslav Kuric. 

 

 

 

 

 

 

 

doc. Ing. Pavla Klepková Vodová, Ph.D. 

předsedkyně AS SU OPF 

 


